
    

 

 
 

Raadsinformatiebrief 
 

Van Burgemeester en Wethouder Zaak nr. 467570 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2018-33 

Portefeuillehouder A. Wolthers Datum 27 juni 2018 

Informatie bij Coby Zondag Tel. nr. 035-629 2157 

Onderwerp 

Gemeentelijk Jaarverslag Toezicht en Handhaving Kinderopvang 2017 

 

 

Kernboodschap   

Wij stellen jaarlijks een jaarverslag op van de toezicht- en handhavingstaken die de gemeente in het 

voorafgaande kalenderjaar in het kader van de Wet Kinderopvang heeft verricht. Het jaarverslag is 

bedoeld als verantwoording aan de inspectie van het Onderwijs en de gemeenteraad. 

 

 

Aanleiding 

Op basis van de Wet kinderopvang is ons college verantwoordelijk voor het toezicht op de kwaliteit van 

kindercentra, gastouders en gastouderbureaus. De kinderopvanglocaties worden geïnspecteerd door de 

GGD. Sinds 2017 verzorgt de GGD voor ons ook een deel van de handhaving.  

Ieder jaar wordt middels het jaarverslag de balans opgemaakt; we bekijken of we de termijnen hebben 

gehaald en of we hebben voldaan aan de handhavingsplicht. Het rapport treft u bij dit raadsbericht aan.  

Na onze vaststelling is één exemplaar naar de Inspectie van het Onderwijs verzonden en is middels deze 

raadsinformatiebrief één exemplaar ter kennisname aan u verzonden. 

 

 

Het jaarverslag 

De gemeente heeft in 2017 voldaan aan de toezicht- en handhavingsverplichting zoals gesteld in de Wet 

kinderopvang. Aanvragen zijn tijdig afgehandeld.  

Jaarlijks moet ten minste 5% van de voorzieningen voor gastouderopvang worden geïnspecteerd. In 2017 

is 11% geïnspecteerd. Ook zijn alle bestaande kinderopvanglocaties in 2017 geïnspecteerd.  

Bij geconstateerde tekortkomingen is in alle gevallen, op één na, handhavend opgetreden.   

 

De uitzondering geldt voor een reguliere buitenschoolse opvang waar ook kinderen uit het speciaal 

onderwijs worden opgevangen. De geconstateerde overtreding betreft de beroepskwalificatie van een van 

de medewerkers. Deze is niet in de CAO kinderopvang opgenomen. De betreffende medewerker heeft een 

WO opleiding met een diploma afgesloten en is daarmee “overgekwalificeerd” als pedagogisch 

medewerker.   

Op 26 april 2016 heeft de wethouder (gemandateerd hiervoor door het college) besloten, dat 

handhavend optreden in dit geval zodanig onevenredig in verhouding is tot de daarmee te dienen 

belangen, dat van optreden in deze concrete situatie is afgezien. Jaarlijks houdt de GGD bij het 

handhaven rekening met dit besluit.  
 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Consequenties 

Met het indienen van het jaarverslag voldoen we aan de verplichting tot vaststelling van het Jaarverslag 

toezicht en Handhaving Kinderopvang 2017 en toezending aan de Inspectie van het Onderwijs. 

 

Financiën 

Voor 2017 was een bedrag van € 200.000,- begroot voor de uitvoering van inspecties door de GGD. We 

hebben € 122.500,- uitgegeven. Voor 2018 worden hogere uitgaven verwacht door de aanpassingen in de 

Wet kinderopvang.  

 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Bijlagen: 

1. Toezichtinformatie Kinderopvang rapport 2017 (Jaarverslag Toezicht en Handhaving Kinderopvang)  

 

Deze stukken liggen, samen met de raadsinformatiebrief, ter inzage en zijn tevens digitaal beschikbaar op internet onder 

“Vergaderstukken”, B&W-vergadering van 26 juni 2018. 

 



    

 

 
 

Raadsinformatiebrief 
 

Van Burgemeester en Wethouders Zaak nr. 460053 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2018-34 

Portefeuillehouder F.G.J. Voorink Datum 4 juli 2018 

Informatie bij M.E. van Riet Paap Tel. nr. 035-629 2966 

 

Onderwerp 

Verlenging instellingstermijn Adviescommissie Ruimtelijke Kwaliteit.   

 

Kernboodschap 

De Adviescommissie Ruimtelijke Kwaliteit (ARK) is door het college in 2016 ingesteld om te adviseren 

over complexe ruimtelijke vraagstukken. De commissie doet dit in de vroege planfase, zodat wordt 

bijgedragen aan het proces, de planning en de strategie van het vraagstuk. De ARK bestaat uit drie leden 

met omvangrijke architectonische, stedenbouwkundige en ruimtelijk bestuurlijke ervaring.  

 Prof. drs. Fons Asselbergs, voormalig bestuurder met ervaring in architectuurhistorie 

 Prof. ir. Hans Ruijssenaars, architect  

 Ir. Stef Veldhuizen, stedenbouwkundige 

Conform de afspraken bij oprichting is de ARK bij het einde van haar instellingstermijn geëvalueerd door 

het college, de ambtelijke organisatie en enkele externe partijen waarmee de ARK te maken heeft gehad. 

De uitkomst van de evaluatie is positief en de relevantie van de ARK is  – gezien alle grote ruimtelijke 

dossiers1 waar de gemeente aan werkt –  nog altijd onverminderd aangetoond. Vandaar dat het college op 

3 juli 2018 heeft besloten de instellingstermijn van de ARK te verlengen met de volgende collegeperiode. 

De advieskosten voor de ARK blijven net als in 2018 jaarlijks gelijk op €60.000. 

Achtergrond: waarom werd de ARK opgericht? 

De oprichting van de ARK kwam in 2016 voort uit de wens bij het college, de ambtelijke organisatie en de 

Commissie Welstand en Monumenten (CWM) om onafhankelijke advisering op meerdere ruimtelijke 

kwaliteitsaspecten én vroeger in het planvormingsproces. Daarmee aansluitend bij het breed gedragen 

geluid uit de politiek om meer samenhang tussen stedenbouw, architectuur, landschap en cultuurhistorie.  

 

In haar werkzaamheden verschilt de ARK wezenlijk van de CWM. De ARK zit nadrukkelijk ‘aan de 

voorkant’ van het planvormingsproces. De CWM toetst plannen op redelijke eisen van welstand in de 

beleidsuitvoerende fase van het bouwproces en beoordeelt plannen voor monumenten.  

Hoe heeft de ARK gepresteerd?  

De werkwijze van de ARK komt in de praktijk in grote mate overeen met de vooraf gestelde 

verwachtingen. 

 

  

                                                      
1 Bijvoorbeeld: Arenapark, Mediapark, Stationsgebied, Philipshof, spoorzone, landgoed Zonnestraal, Stedelijk 

Groenplan 



2 

 

 

1. Onafhankelijk adviseur van B&W 

In de rol van adviseurs aan het college is het zeer effectief dat de verbinding van de ARK met het 

college goed is. Met name de lijn met de portefeuillehouder ruimtelijke ordening. Deze bestuurder 

is dan ook veelal bij de vergaderingen van de ARK aanwezig. Belangrijk te vermelden is dat een 

bestuurder door de ARK wordt uitgenodigd voor de vergaderingen en niet standaard aanwezig is. 

Daarbij laat de wethouder zich vooral informeren. Van sturing op de adviesrichting van de ARK is 

geen sprake. De ARK is daarmee wel een adviesorgaan vóór het college, maar niet van het 

college. 

 

2. De ARK adviseert in de praktijk over de oplossingsrichting, niet over de oplossing zelf.  

Dat wil bijvoorbeeld zeggen dat landschapsarchitecten en stedenbouwkundigen die aan het plan 

rond het Stationsgebied werken in een vroeg stadium bij de ARK langskomen om verschillende 

varianten te bespreken. Dit zorgt vanwege de expertise van de ARK leden voor een verhoogde 

kwaliteit van ruimtelijke plannen. Adviezen worden door het college, maar ook door externe 

partijen, gewaardeerd als integraal, context gerelateerd en timingbewust.  

 

In totaal bracht de ARK sinds haar oprichting 33 keer een schriftelijk advies uit. Dat is advieswerk 

naast de input die de ARK geeft tijdens haar maandelijkse vergaderingen aan projecten die zich 

presenteren. Het is logisch dat lang niet alle ARK adviezen tot behandeling in het college of de 

raad leiden. De ARK adviseert immers tijdens de planvormingsfase van ruimtelijke opgaven, 

waardoor een advies soms een onderdeel van het proces ondersteunt en enkel tot aan de tafel van 

de verantwoordelijk portefeuillehouder leidt.  

 

Aantal schriftelijke adviezen 

ARK 

Tot aan B&W Tot aan de raad 

33 6 2 

 

3. Inspirator van de gemeenteraad 

Ondanks dat de ARK adviseert aan het college, heeft zij ook een inspiratiefunctie richting 

raadsleden. Het betrekken van raadsleden is in de afgelopen periode vooral gebeurd door het 

organiseren van een fietstocht langs grote ruimtelijke opgaven. Deze functie zal de komende jaren 

op twee manieren verder worden ontwikkeld:  

a. In september wordt er een nieuwe fietstocht voor raadsleden door de ARK georganiseerd 

waarbij de ontwikkelingen in de Spoorzone centraal staan. Jaarlijks zal de thematische 

fietstocht terugkomen.  

b. Ook de beeldvormende sessie zal frequenter gebruikt worden om raadsleden over grote 

ruimtelijke projecten te informeren.  

 

Daarnaast geeft de ARK een eindadvies over ruimtelijke opgaven, zoals bestemmingsplannen, 

structuurvisies en beeldkwaliteitsplannen, dat wordt meegestuurd als bijlage bij besluitvorming 

door de raad.  

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 

 

 

 
Deze raadsinformatiebrief is digitaal beschikbaar op internet onder “Vergaderstukken”,  

B & W-vergadering van 3 juli 2018. 



    

 

 
 

Raadsinformatiebrief 
 

Van Burgemeester en 

Wethouder/Burgemeester 

Zaak nr. 466646 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2018-35 

Portefeuillehouder P.I. Broertjes Datum 5 juli 2018 

Informatie bij Anneke La Rose Tel. nr. (035) 629 2059 

 

Onderwerp 

Evaluatie jaarwisseling en begin experiment vrijwillige vuurwerkvrije zones in buurten/wijken in 

Hilversum 

Kernboodschap 

Vrijwillige vuurwerkvrije zones 

Dit jaar inventariseert de gemeente de behoefte in Hilversumse buurten en/of wijken aan vrijwillige 

vuurwerkvrijezones. Hilversum volgt hierbij het idee van de gemeente Den Haag. In Den Haag waren 

afgelopen jaarwisseling achttien initiatieven in de stad, de uitkomst was positief. De overlast was tijdens 

de vorige jaarwisseling in Den Haag  een stuk minder, de dierenbezitters zijn blij en initiatiefnemers geven 

aan dat er beduidend minder vuurwerk werd afgestoken (Gemeente Den Haag, 2018). Wij willen dit in 

onze gemeente ook realiseren. Samen met de bewoners kan Hilversum hier mogelijk mooie stappen in 

maken. 

Burgemeester Broertjes doet een oproep aan bewoners en vraagt of zij in hun buurt, wijk of straat behoefte 

hebben aan een vrijwillige vuurwerkvrije zone. Bewoners maken vervolgens zelf afspraken in de wijk, 

buurt of straat. De gemeente faciliteert. Er wordt, net als in Den Haag, geen extra handhaving ingezet, het 

is immers vrijwillig en de bewoners zelf maken er een succes van.  

Nieuw initiatief 

De bijgesloten evaluatie van de afgelopen jaarwisseling informeert globaal over de werkzaamheden en 

resultaten van afgelopen jaarwisseling. Hilversum zet in op een veilige en gezellige jaarwisseling. De 

organisatie van de jaarwisseling is de afgelopen jaren daarom altijd een belangrijk aandachtspunt geweest.  

Hilversum gaat nu ook onze buurten en wijken meer betrekken. Bewoners kunnen zelf het heft in handen 

nemen door het instellen van een vrijwillige vuurwerkvrije zone.  

In Den Haag verliep het experiment met 18 initiatieven succesvol. Een en ander kan tot stand komen als 

het initiatief uit de buurten zelf komt en in samenspraak met de buurtcoördinatoren en andere direct 

betrokkenen.  

Aanleiding 

Jaarlijks evalueert de gemeente Hilversum de jaarwisseling. De afgelopen jaarwisseling is goed verlopen. 

Naar aanleiding van de evaluatie van deze voorgaande jaarwisseling voert de gemeente Hilversum 

verbeteringen door voor de komende jaarwisseling; zo komt er een digitale aftelklok en verbeteren we de 

geluidstechniek tijdens de kindervuurwerkshow en centrale vuurwerkshow. Ook begint de gemeente 

Hilversum met het experiment om in Hilversumse wijken, buurten of straten te kijken of er behoefte is aan 

vrijwillige vuurwerkvrije zones. 

 



Consequenties 

De gemeente Hilversum voert naar aanleiding van de evaluatie van de voorgaande jaarwisseling 

verbeteringen door voor de komende jaarwisseling. Deze verbeteringen kunnen mede worden uitgevoerd 

dankzij de bijdrage (financieel of in natura) van ondernemers uit Hilversum. Het college waardeert dit zeer 

en hoopt ook komend jaar weer een beroep te kunnen doen op ondernemers uit Hilversum.  

 

De gemeente Hilversum begint met het experiment om in Hilversumse wijken, buurten of straten te kijken 

of er behoefte is aan vrijwillige vuurwerkvrije zones, Hilversum begint met een beperkt aantal. Als het 

experiment goed verloopt en als uit de evaluatie blijkt dat het experiment niet of weinig capaciteit vraagt 

binnen de organisatie dan kan het experiment worden uitgebreid.  

Vervolgtraject 

De aanpassingen en ontwikkelingen komen in september 2018 via een laatste stand van zaken over de 

organisatie en invulling van de jaarwisseling 2018 - 2019 terug op de agenda van het college.  

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Bijlage: Evaluatie Hilversum Viert 2017 juni 2018 

 

Deze stukken zijn, samen met de raadsinformatiebrief, digitaal beschikbaar op internet onder “Vergaderstukken”, B&W-

vergadering van 3 juli 2018. 

 



    

 

 
 

Raadsinformatiebrief 
 

Van 
Burgemeester en 

Wethouder/Burgemeester 
Zaak nr. 472165 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2018 - 36 

Portefeuillehouder K.J. Walters Datum 25 juli 2018 

Informatie bij E.P. Heijnis Tel. nr. (035) 629 2796 

 

Onderwerp 

Meicirculaire 2018 gemeentefonds 

Aanleiding 

Het uitkomen van de meicirculaire 2018 over het gemeentefonds. Er verschijnen jaarlijks drie circulaires 

over het gemeentefonds: De meicirculaire, de septembercirculaire en de decembercirculaire. De circulaires 

bevatten informatie over de financiële gevolgen van rijksbeleid voor de algemene uitkering, de integratie- 

en decentralisatie-uitkeringen en de budgetten voor het sociaal domein. De meicirculaire is gebaseerd op 

de voorjaarsnota van het rijk en vormt de basis voor de gemeentebegroting van het komende jaar (i.c. de 

begroting 2019). 

Kernboodschap 

Via deze raadsinformatiebrief informeren wij u over de uitkomsten van de meicirculaire 2018. 

In tabelvorm laten de financiële effecten, op hoofdlijnen, zich als volgt samenvatten. 

In de bovenste helft vindt u de voordelige effecten en in de onderste helft de nadelige effecten. 

 

 
De ruwe uitkomsten van de meicirculaire zijn meegenomen in de kadernota; het financieel beeld 

coalitieakkoord 2018-2022. Hierin is opgemerkt dat er nog onzekerheden in de uitwerking zaten. Met deze 

Raadsinformatiebrief zijn de onzekerheden weggenomen. De werkelijke uitkomsten zijn gunstiger dan 

zoals opgenomen in de kadernota. 

 

Toelichting: 

 1. Op 27 juni heeft de Algemene ledenvergadering van de VNG het Inter Bestuurlijk Programa (IBP) 

bekrachtigd. De bijstelling van het accres is het gevolg van de in het Regeerakkoord vastgelegde 



keuzes. Deze zijn bekrachtigd in het IBP. De drie belangrijkste verklaringen zijn a) de budgettaire 

consequenties van het Regeerakkoord, b) de aanpassing in de basis van de normeringsystematiek 

en c) oplopende ramingen voor loon-, prijs- en volumeontwikkelingen. 

 2. Er worden hogere integratie- en decentralisatie uitkeringen ontvangen, met name als gevolg van 

prijsontwikkelingen. 

 3. Volgens de financiële verordening 2018, worden extra middelen niet zomaar doorgegeven als 

extra budget. Extra middelen moeten worden geclaimd met een onderliggend plan. Een deel van 

de extra inkomsten van de integratie- en decentralisatie uitkeringen worden voor het jaar 2018 

door vertaald naar een hoger uitgaven budget. Het doorgeven van de extra middelen gebeurt 

conform de nieuwe financiële spelregels zoals die gelden conform de financiële verordening 2018. 

De middelen die de gemeente Hilversum ontvangt als centrum gemeente, waarbij regionale 

afspraken zijn gemaakt over de besteding van deze uitkeringen, worden doorgegeven als extra 

budget. 

 4. De mutaties voor de jaren 2019 t/m 2022 worden betrokken bij de opstelling van de begroting 

2019. Het gaat hierbij om een voordeel van € 6,5 miljoen in 2019 tot een voordeel van € 14,4 

miljoen in 2022. 

 

Sociaal Domein 

Parallel aan de afspraken met het Rijk over het IBP zijn er afspraken gemaakt over vier knelpunten in het 

sociaal domein. Deze knelpunten maken geen deel uit van het IBP. 

 

Op de Algemene ledenvergadering van de VNG zijn hierover een aantal moties aangenomen: 

 De ALV van de VNG heeft het IBP bekrachtigd. Ruim driekwart van de leden heeft daarbij 

aangegeven dat met de zin “met het IBP is de discussie over de door gemeenten ervaren financiële 

problematiek in het sociaal domein afgerond en is er een streep onder het verleden gezet” géén 

streep is gezet onder de vier door het bestuur geformuleerde knelpunten in het sociaal domein. 

 De ALV heeft het VNG bestuur opgeroepen om duurzame oplossingen te vinden in het sociaal 

domein door het beschikbaar stellen van toereikende macrobudgetten door het Rijk. Gemeenten 

zullen per deelakkoord beoordelen of er voldoende financiële ruimte is voor de uitvoering in 

relatie tot de oplossing van de structurele problemen in het sociaal domein. 

 De ALV heeft het VNG-bestuur opgeroepen om bij het kabinet te pleiten voor een versnelde 

analyse van de budgetten en het verdeelmodel in het Sociaal domein en indien noodzakelijk een 

bijstelling van de verdeelmodellen. 

 De ALV heeft het VNG-bestuur opgeroepen “Met het Rijk in overleg te treden om de regeling 

Wmo-abonnementstarief niet door te voeren; Het Rijk te vragen om samen met de gemeenten, 

zorgverzekeraars en zorgkantoren onderzoek te doen maar een op elkaar afgestemde en 

afgewogen eigenbijdrageregeling, waarin alle inwoners die zorg en ondersteuning nodig hebben 

naar draagkracht bijdragen”’ 

 De ALV heeft het VNG-bestuur opgeroepen de uitkomsten van het ROB-advies over de 

financieringssystematiek van de bijstand nadrukkelijk onder de aandacht van het Rijk te brengen 

en om niet eerder over te gaan tot het sluiten van deel- of uitwerkingsakkoorden in het sociaal 

domein met financiële consequenties, dan dat overeenstemming is bereikt over de aanbevelingen 

van de ROB. (de BUIG uitkering maakt geen deel uit van de Algemene Uitkering). 

 

Opheffing Sociaal Domein en Wmo Huishoudelijke verzorging 

Met ingang van 2019 wordt het “oude Sociale Domein” en de integratie-uitkering Wmo/huishoudelijke 

verzorging overgeheveld naar de Algemene uitkering en maken daarmee deel uit van de reguliere 

financiering van gemeente-taken. 

Vanaf 2020 zullen zowel volumemutaties, als loon- en prijsontwikkelingen, van het oude sociale domein 

en Wmo, moeten worden opgevangen door het accres. 

De mutaties voor deze onderdelen zijn daarmee verhuisd van rubriek 2 naar rubriek 1, zoals genoemd in 

tabel 1. 

 

Verbreding normeringssystematiek 

Onderdeel van de afspraken is dat de normeringsmethodiek (‘samen de trap op en af’) blijft gelden en dat 

met ingang van 2018 de basis voor de accresberekening de Netto Gecorrigeerde RijksUitgaven (NGRU, ± 

€100 miljard) wordt ingewisseld voor een brede norm met AccresRelevante Uitgavenontwikkeling (ARU, 

± € 240 miljard). Dit heeft tot gevolg dat het accres aanzienlijk toeneemt ten opzichte van de 

decembercirculaire 2017. Dit komt door forse beleidsintensiveringen van het kabinet Rutte III (± € 14 



miljard), door hogere loon/prijscompensaties en door autonome groei (waar onder zorg en sociale 

zekerheid). 

Consequenties 

De uitkomsten voor de begrotingsjaren 2019 – 2022 zullen rechtstreeks worden verwerkt in de begroting 

2019, deze zal ter vaststelling aan u worden voorgelegd. 

Vervolgtraject 

De uitkomsten van de meicirculaire 2018 rechtstreeks te verwerken in de begroting 2019 en de gevolgen 

voor 2018 aan u ter besluitvorming voor te leggen via de 2e Turap van 2018. 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 



    

 

 
 

Raadsinformatiebrief 
 

Van 
Burgemeester en 

Wethouder/Burgemeester 
Zaak nr. 472904 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2018 - 37 

Portefeuillehouder J. Kastje Datum 25 juli 2018 

Informatie bij M. van Dongen Tel. nr. (035) 629 2883 

 

Onderwerp 

overheveling dotatie revolverend duurzaamheidsfonds  

Kernboodschap 

Het college heeft besloten om extra middelen te storten in het revolverend duurzaamheidsfonds voor 

particuliere woningeigenaren en dit te dekken door minder te storten in het fonds voor maatschappelijk 

vastgoed. 

 

In 2018 is 500.000 euro begroot om te doteren aan het revolverend fonds maatschappelijk vastgoed.  

Het revolverend fonds voor particulieren wordt overvraagd, terwijl het fonds voor maatschappelijke 

instellingen nauwelijks bevraagd wordt. We passen de verdeling van de dotatie daarop aan, door 250.000 

euro te storten in het revolverend fonds voor particulieren woningeigenaren. Dat betekent dat dit fonds 

weer ruimte biedt voor nieuwe leningen. In de loop van 2018 bezien we hoe we de overige 250.000 euro 

zo effectief mogelijk in kunnen zetten om de verduurzaming van maatschappelijk vastgoed te versnellen.  

 

Aanleiding 

Het programma Duurzaam Hilversum 2016-2020 is erop gericht om investeringen door de samenleving in 

de verduurzaming van Hilversum te versnellen. Als onderdeel van dit programma heeft de gemeente twee 

revolverende duurzaamheidsfondsen ingesteld om bewoners en maatschappelijke instellingen te 

stimuleren om te verduurzamen. Zij kunnen bij deze fondsen tegen een aantrekkelijk tarief een lening 

afsluiten om hun woning of gebouw te verduurzamen. De Stichting Volkshuisvesting Nederland (SVN) 

voert in opdracht van de gemeente het beheer van beide fondsen uit.  

We merken dat de vraag naar het revolverend fonds voor particuliere woningeigenaren neemt verder 

toeneemt. Dit komt mede door de actieve rol die energiecoöperatie HilverZon neemt om bewoners en 

Verenigingen Van Eigenaren (VVE’s) te stimuleren om hun woningen te verduurzamen. Als een VVE een 

aanvraag doet om een appartementengebouw te verduurzamen, vragen zij voor soms tientallen woningen 

tegelijk een duurzaamheidslening aan. Het maximumbedrag per aanvraag is 150.000 euro. Dat tikt snel 

aan bij het fonds. Het revolverend fonds voor particuliere woningeigenaren van 1.473.000 euro is 

momenteel het geheel benut. 

Consequenties 

Door de overheveling gebruiken we de beschikbare middelen voor duurzaamheidsfondsen effectief, 

aansluitend op de behoefte vanuit de samenleving. Dit betekent dat we het revolverend 



duurzaamheidsfonds voor particuliere woningeigenaren op korte termijn weer open kunnen stellen voor 

nieuwe leningen.   

Het revolverend fonds maatschappelijk vastgoed biedt nog voldoende ruimte voor nieuwe 

duurzaamheidsleningen. Hierin is momenteel 145.000 euro ruimte om leningen uit te verstrekken, plus de 

mogelijkheid om 250.000 euro te doteren. Dat is een totaal van 395.000 aan financiële ruimte. Uit dit 

fonds is vorig jaar 55.000 euro uitgeleend en dit jaar nog geen lening verstrekt. 

Vervolgtraject 

De gemeente stort 250.000 euro in het revolverend duurzaamheidsfonds voor particuliere 

woningeigenaren, zodat dit fonds weer open gaat. De gemeente communiceert dit via de gemeentelijke 

website. 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 



    

 

 
 

Raadsinformatiebrief 
 

Van Burgemeester en Wethouder Zaak nr. 470156 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2018 - 38 

Portefeuillehouder A. Wolthers Datum 27 juli 2018 

Informatie bij Olaf van Strien Tel. nr. (035) 629 2782 

Onderwerp 

- Vredesweek Hilversum 2018 

Kernboodschap 

In 2017 organiseerde een groep enthousiaste inwoners en organisaties vanuit Hilversum voor de 

eerste maal een plaatselijke vredesweek. Onze gemeente ondersteunde dit initiatief van harte, 

omdat we het belangrijk vinden dat we bewust zijn van vreedzaam samenleven.  

 

Dit jaar vindt de vredesweek plaats van zaterdag 15 tot en met zondag 23 september. Opnieuw 

zijn er weer veel enthousiaste organisaties aan het voorbereiden. Dat gebeurt door de Raad voor 

Kerken, de Kapel, Versa, verschillende scholen, de bibliotheek, Soefie beweging, de spirituele 

academie en de stichtingen Lopend Vuurtje en World Peace Flame. Als college zijn we ook blij 

met dit initiatief vanuit de maatschappij en ondersteunen dit zowel ambtelijk als bestuurlijk. 

 

In vergelijking met vorig jaar staan er verschillende nieuwe activiteiten op het programma. Zo is 

er een meditatie-uur, een vredesdienst en zijn in acht verschillende buurten geluksroutes die 

gelopen kunnen worden. Net als voorgaand jaar is er onder andere een vredeswandeling, wordt er 

een vredespaal onthuld en verzorgen scholieren een tentoonstelling. De betrokkenen wensen dat 

de vredesweek de komende jaren blijft vernieuwen en uitbreiden. Ons college juicht het toe als er 

ook nog andere maatschappelijke initiatieven zouden komen in het kader van de vredesweek. 

Initiatiefnemers zijn van harte welkom om contact met de gemeente op te nemen via 

o.vanstrien@hilversum.nl.  

Vervolgtraject 

Op dinsdag 17 juli zijn burgemeester Pieter Broertjes en wethouder Annette Wolthers aanwezig 

als de betrokken organisaties hun plannen voor de komende vredesweek toelichten tijdens de 

persbriefing.  

Onze communicatieadviseurs hebben een communicatiekalander met online en offline acties 

opgesteld om te ondersteunen bij het infomeren over de vredesweek. De organiseerde partijen 

communiceren zelf ook actief over hun eigen activiteiten.  

 

In het kader van de vredesweek zou ons college graag een muurgedicht over vrede onthullen. Ze 

gaan daarom een oproep doen en eigenaren van geschikte panden vragen contact met ons op te 

nemen via o.vanstrien@hilversum.nl. 

https://www.google.nl/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=1&ved=0ahUKEwivx8z8nt_bAhUKKVAKHdW7ABIQFggoMAA&url=http%3A%2F%2Fwww.dekapel.nu%2F&usg=AOvVaw08o1Sya35YkHKN8ruEWu1t


 

Tijdens de vredesweek nemen leden van ons college deel aan verschillende activiteiten. Over de 

precieze invulling daarvan maken we in september onderling afspraken zodra het volledige 

programma bekend is.  

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 



    

 

 
 

Raadsinformatiebrief 
 

Van Burgemeester en 

Wethouder/Burgemeester 

Zaak nr. 475482 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2018-39 

Portefeuillehouder A.J. Wolthers Datum 5 september 2018 

Informatie bij Hans van Roekel Tel. nr. 035-6292658 

 

Onderwerp 

Intentieovereenkomst NABO Maartensdijkseweg en Lambert Veenspad. 

 

Kernboodschap 

In het kader van het landelijke programma voor de aanpak van Niet Actief Beveiligde Overwegen (NABO) 

van het ministerie van Infrastructuur en Waterstaat ondertekenen ProRail en de gemeente Hilversum een 

intentieovereenkomst om een planstudie uit te voeren naar de mogelijkheden voor het opheffen van de in 

de gemeente Hilversum gelegen onbewaakte overwegen. Daarbij wordt ingezet op het laten vervallen van 

de overwegen in de Maartensdijkseweg en het Lambert Veenspad, beiden gelegen op het traject van de 

spoorlijn Hilversum-Utrecht, en het realiseren van een fietsviaduct in de Maartensdijkseweg,. Beide partijen 

hebben de intentie om het project te realiseren.  

 

Aanleiding 

Het ministerie van Infrastructuur en Waterstaat   

heeft als doel met het programma voor de aanpak  

van Niet Actief Beveiligde Overwegen (NABO) 

 in 2028 alle openbare en openbaar toegankelijke  

NABO’s op het reizigersnet te hebben opgeheven  

of beveiligd. De uitvoering heeft het ministerie  

opgedragen aan ProRail. In de gemeente Hilversum  

betreft het twee overwegen in de spoorlijn  

Hilversum-Utrecht, de onbewaakte overwegen in  

de Maartensdijkseweg en het Lambert Veenspad.  

Beide overwegen zijn gesitueerd in het Laapersbos  

dat in eigendom en beheer is bij het  

Goois Natuur Reservaat (GNR).  

De Maartensdijkseweg maakt onderdeel uit van  

het fietsrondje Hilversum (nota Aanvullend 

fietsbeleid, 2008), waarbij aan de oostzijde  

aangesloten wordt op het te realiseren fietspad in het 

Plan Huijdecopersweg (evenals de fietstunnel afrit A27 begrepen in het Uitvoeringsprogramma fiets 2012-

2015, 22 mei 2012).  Een eerste globale verkenning van ProRail levert op dat een fietsviaduct de meest 

reële optie is, een fietstunnel valt (veel) duurder uit terwijl een bewaakte overweg vanuit veiligheid niet de 

voorkeur heeft. In de planstudie zullen de resultaten van de verkenning nader getoetst worden. 

 

 



Consequenties 

Het doel van de planstudie is onderzoek te doen naar de mogelijkheden voor het realiseren van een 

fietsviaduct ter plaatse van de spoorkruising in de Maartensdijkseweg, zodat begin 2019 bij de provincie 

Noord-Holland een aanvraag gedaan kan worden in het kader van de subsidieregeling “Kleine 

Infrastructuur Noord-Holland”. De subsidieregeling “Kleine Infrastructuur NH” voorziet in een maximale 

bijdrage van 50% van de door de provincie Noord-Holland noodzakelijk geachte kosten met een 

maximum subsidiebedrag van € 1,5 mln. 

In de kadernota 2019 zullen de financiële consequenties in beeld gebracht worden.  

Afhankelijk van het wel of niet toekennen van die subsidieaanvraag zal het college in 2019 de 

gemeenteraad een voorstel voorleggen voor het realiseren en financieren van een veilige spoorkruising.  

Vervolgtraject 

- Uitvoeren planstudie : september 2018-januari 2019; 

- Indienen aanvraag subsidie aanvraag : februari 2019; 

- Besluit toekenning subsidie door provincie -Noord-Holland : zomer 2019; 

- Raadsvoorstel realisering : najaar 2019;  

- Uitvoering 2020.  

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Deze raadsinformatiebrief is digitaal beschikbaar op internet onder “Vergaderstukken”,  

B&W-vergadering van 4 september 2018. 



    

 

 
 

 

Raadsinformatiebrief 
 

Van Burgemeester en Wethouders Zaak nr. 481733 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2018 - 40 

Portefeuillehouder W. Jaeger Datum 5 september 2018 

Informatie bij H. Kukler Tel. nr. 035-629 2047 

 

Onderwerp 

Verzoek om reactie op Begroting 2019 en werkplan 2019 Metropoolregio Amsterdam  

 
NB: Aan de raad het verzoek om eventuele reacties met betrekking tot de MRA schriftelijk mee te 

geven aan het college voor 12 september a.s.  

 

NB: Op 24 september 2018 is een regiotafel voorzien met als onderwerp de actualisatie van de MRA 

agenda. 

Kernboodschap 

De MRA is het samenwerkingsverband van de provincies Noord-Holland en Flevoland, 33 gemeenten en 

de Vervoerregio Amsterdam. Doel van de MRA is het versterken van de regio, opdat zij een aantrekkelijk 

vestigingsgebied blijft om te wonen, werken en te ontspannen, zowel voor huidige als toekomstige 

inwoners en bedrijven. Daartoe is in 2016 de MRA-Agenda opgesteld, die beschrijft welke resultaten de 

samenwerkende overheden willen bereiken. In het voorjaar wordt een globale begroting opgesteld, 

gevolgd door een integrale begroting en het MRA Jaarplan in het najaar.  

 

De MRA is een bestuurlijk netwerk, maar geen verbonden partij. Jaarlijks stelt de Regiegroep van de 

MRA de begroting en het werkplan van de MRA vast. De deelnemende raden en staten kunnen wel 

wensen en opvattingen inbrengen ten aanzien van het werkplan en de begroting.  

 

Vanuit de regio Gooi en Vechtstreek wordt voorgesteld een gezamenlijke reactie in te brengen in de 

stuurgroep van 10 oktober a.s. op de MRA begroting. De reactie van Hilversum is bijgevoegd. De concept 

reactie houdt in dat gevraagd wordt om het concreter benoemen van de beoogde resultaten voor de 

komende jaren. 

Ook wordt gevraagd om meer flexibiliteit in de MRA agenda voor de komende jaren. De mogelijkheid om 

tussentijds de agenda te actualiseren moet vergroot worden. 

 

Aan de raad het verzoek om eventuele aanvullingen schriftelijk mee te geven aan het college voor 12 

september a.s.  

 

Op 24 september 2018 is een regiotafel voorzien met als onderwerp de actualisatie van de MRA agenda. 



 

Begroting MRA 2019 

De uitgangspunten voor de begroting van de Metropoolregio Amsterdam voor 2019 zijn gelijk aan de 

uitgangspunten die voor de begroting 2018 zijn gehanteerd. De bijdrage van de deelnemende gemeenten 

blijft ongewijzigd op € 1,50 per inwoner en is vanaf 2018 structureel opgenomen in de begroting van de 

gemeente Hilversum. Voor 2019 is een gedetailleerd werkplan opgesteld, op basis van de MRA Agenda 

2016-2020. In de begroting van de MRA is ook een overzicht opgenomen van de voortgang van de 

uitvoering van de MRA agenda. Daaruit blijkt dat de uitvoering voor het overgrote deel op schema ligt. 

 

De begrote uitgaven van de MRA betreffen in 2019 in totaal € 8.240.847. Het type activiteiten dat met 

deze middelen kan worden gerealiseerd is met name het ontwikkelen van programma's (inclusief 

samenwerkingsafspraken), onderzoek, lobby en stimuleren van ontwikkelingen, alsmede de organisatie en 

communicatie rondom de samenwerking. De deelnemende partijen aan de platforms hebben in de regel 

een eigen verantwoordelijkheid op de terreinen waarop wordt samengewerkt en voeren de afgesproken 

acties uit, al dan niet in samenspraak met andere partners.  

 

Het werkplan van de MRA is gebaseerd op de actiepunten van de MRA agenda 2016 – 2020, die we als 

gemeente hebben omarmd. In het werkplan van 2019 wordt een uitwerking gegeven van de 

geactualiseerde actie-agenda. Het accent van het platform Economie ligt op het versterken van 

innovatiekracht door het organiseren van de samenwerking tussen kennisinstellingen, overheid en 

bedrijfsleven. Daarnaast wordt extra aandacht besteed aan toerisme, de aansluiting onderwijs en 

arbeidsmarkt en de transformatie van kantoren en bedrijven. Het platform Ruimte focust in 2019 op 

bouwen en wonen, de energietransitie en klimaat en landschap. Het platform Mobiliteit richt zich op 

knooppuntontwikkeling rondom stations en neemt deel aan diverse mobiliteitsprojecten (MIRT Oostkant 

Amsterdam, optimalisering verbinding Almere - Gooi - Utrecht, etc.).  

 

We onderschrijven het belang van samenwerking op MRA schaal op juist deze onderwerpen. 

Verschillende speerpunten die zijn vastgelegd in de Regionale Samenwerkingsagenda hebben raakvlak 

met, of spelen ook in MRA verband. Voorbeelden zijn de doelstellingen op het gebied van de 

energietransitie, circulaire economie, recreatie & toerisme, landschap, bereikbaarheid en economie. 

Door deze twee agenda's op elkaar af te stemmen borgen we afspraken die in MRA verband gemaakt 

worden.   

 

Organisatie MRA  

De MRA-agenda bevat acties en trekkers van de onderwerpen die in gezamenlijk verband binnen de MRA 

worden aangepakt. Deze onderwerpen zijn gegroepeerd in drie thema’s: economie, ruimte en mobiliteit. 

Per thema is er een platform van bestuurders dat de voortgang bewaakt en stimuleert, ondersteunt door het 

MRA Bureau en medewerkers van de betrokken gemeenten en provincies. Daarnaast zijn er 3 thematische 

portefeuillehoudersoverleggen: Wonen, Duurzaamheid en Landschap. In al deze overleggen zijn alle 

deelregio’s, waaronder Gooi en Vechtstreek, vertegenwoordigd. Een uitzondering is het platform 

mobiliteit. Hieraan nemen enkel provincies Noord-Holland en Flevoland, Almere, Amsterdam en 

Rijkswaterstaat deel. 

 

Meerwaarde MRA samenwerking voor Gooi en Vechtstreek 

De MRA is voornamelijk een netwerkorganisatie waardoor het resultaat soms moeilijk is te duiden in 

concrete cijfers. Voorbeelden van concrete resultaten voor Gooi en Vechtstreek zijn:  

- Gooi en Vechtstreek heeft met cofinanciering vanuit de MRA circulaire bewegwijzering 

ontwikkeld. Deze bewegwijzering is 100% circulair met riet, kalk en biohars. Dit product is 

schaalbaar voor de gehele metropoolregio. 

- Begin 2018 intentieverklaring Metropolitane Fietsroutes ondertekend, met (in eerste instantie) 2 

concrete routes door Weesp, Gooise Meren en Hilversum.  

- Het Platform Bereikbaarheid in 2017 €7,5 miljoen toegekend ter verbetering van de spoorzones, 

stationsgebieden en de bereikbaarheid van en naar het station, onder andere per fiets.  

- Met cofinanciering van het MRA Platform Economie een haalbaarheidsonderzoek uitgevoerd naar 

internationaal onderwijs in Gooi en Vechtstreek.  

 

 

 

 



 

 

De komende periode wordt er in MRA verband aan veel thema’s en projecten gewerkt die relevant zijn 

voor Gooi en Vechtstreek en aansluiten bij de speerpunten uit de regionale samenwerkingsagenda. Onder 

andere:   

- Het onderzoek naar bedrijventerreinen en kantoren wordt uitgewerkt in een werkplan, waarbij 

meer en beter inzicht in de informele werklocaties waardevolle informatie oplevert voor verdere 

beleidsvorming op lokaal niveau.  

- Onderzoek naar regionale tegenhanger van INVEST-NL.  

- Na het bezoekersstromenonderzoek Metropoolregio Amsterdam volgt in 2018 een verkenning 

naar verblijfsrecreatie. Een regionale hotelloods ondersteunt gemeenten bij het acquireren van 

marktpartijen en waar nodig realiseren van hotel- en accommodatie ontwikkelingen.  

- In MRA verband wordt de financiering van het landschap onderzocht. Dit leidt in 2019 tot 

modellen voor financiering van investeringen en beheer van het metropolitane landschap. 

- Versnellen van de energietransitie, o.a.  besparing bebouwde omgeving. 

- Er wordt gewerkt aan een gezamenlijke inzet voor het landelijke toekomstbeeld voor het openbaar 

vervoer, waarin het Rijk haar beleid tot en met 2040 zal vastleggen.  

 

Al deze projecten zijn verweven met het regionale uitvoeringsprogramma 2017-2018. 

 

Actualisatie MRA agenda 

De MRA agenda 2016-2020 en daarmee ook de werkplannen voor 2019 adresseren de uitdagingen van de 

MRA: de prangende duurzaamheidsopgave en energietransitie, het woningen tekort, het behoud van 

werkgelegenheid, de opgave in de mediasector, het waarborgen van (duurzame) mobiliteit, de 

landschapsopgave en het vraagstuk van de verspreiding van de toenemende toeristenstroom in de 

Metropool.  

 

De huidige MRA actie agenda loopt door tot 2020. De verwachting is dat samenwerking op MRA-niveau 

van groot belang blijft om de ambities van Gooi en Vechtstreek te verwezenlijken. Om de raden zo goed 

mogelijk te betrekken, het eigenaarschap van de MRA agenda te vergroten en de MRA agenda waar nodig 

te actualiseren organiseert Regio Gooi en Vechtstreek op 24 september een regiotafel voor raadsleden.  

 

 

Hoogachtend, 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris,    de burgemeester, 

 

 

 

D. Emmer     P.I. Broertjes 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 
Bijlagen: 

1. Concept reactie MRA Begroting 2019 

2. Concept begroting MRA 2019 

 

Deze stukken zijn, samen met de raadsinformatiebrief, digitaal beschikbaar op internet onder “Vergaderstukken”, B&W-

vergadering van 4 september 2018. 



    

 

 
 

Raadsinformatiebrief 
 

Van Burgemeester en 

Wethouder/Burgemeester 

Zaak nr. 483872 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2018 - 41 

Portefeuillehouder A. Pelsink Datum 14 september 2018 

Informatie bij Myra van Veenendaal Tel. nr. 629 24 92 

Onderwerp 

Fonds Tekortgemeenten Jeugd en Wmo 

Kernboodschap 

Het college heeft besloten dat de gemeente Hilversum géén aanvraag zal indienen bij het Fonds 

Tekortgemeenten Jeugd en Wmo omdat het door het rijk vastgestelde drempelbedrag niet gehaald wordt. 

Het drempelbedrag is een tekort van €40,- per inwoner over de jaren 2016 en 2017. Voor Hilversum: 

90.000 x €40,- =  een tekort van minstens €3,6 miljoen. 

Aanleiding 

Om gemeenten te compenseren voor de tekorten op het terrein van jeugd en Wmo, is een Fonds 

tekortgemeenten ingesteld, de zogenaamde “Stroppenpot”. Dit is afgesproken tussen medeoverheden voor 

het Interbestuurlijk Programma, naar aanleiding van de tekorten van gemeenten in het sociaal domein. 

 

Het fonds bedraagt voor 2018 € 200 miljoen. Dit bedrag wordt aan de hand van verschillende criteria 

verdeeld over gemeenten. Deze criteria zijn vastgesteld in de ALV van de VNG op 27 juni 2018. 

Gemeenten kunnen tot en met 15 september 2018 een aanvraag indienen om in aanmerking te komen voor 

middelen uit het fonds. Hierbij tellen de inkomsten en uitgaven mee van de uitkeringen Jeugd en Wmo 

(begeleiding en beschermd wonen) in de Integratie Uitkering Sociaal domein.  

 

Onder het tekort wordt daarom verstaan het verschil (tekort) tussen ingekomen middelen uit de Integratie 

Uitkering Sociaal domein voor jeugd en Wmo en de uitgaven op deze domeinen. Het  betreft NIET het 

verschil tussen begrote middelen en de uitgaven.  

  
Tabel: Verschil uitgaven ten opzichte van drempelbedrag. 

 



 
In bovenstaande tabel kunt u zien dat het verschil tussen de uitgaven en de inkomsten (integratie-

uitkering) € 1.750.135,- is. Dit betreft een overschot (-/- = overschot). Dat betekent dat de gemeente 

Hilversum over de jaren 2016 en 2017 nog € 5.350.135,- negatief verschil had moeten hebben tussen de 

daadwerkelijke uitgaven jeugd en Wmo en de door het rijk ontvangen middelen voor deze domeinen om 

tot het drempelbedrag van € 3.600.000,- te komen. 

 

Concluderend: de gemeente Hilversum heeft over de jaren 2016 en 2017 minder uitgegeven aan jeugd en 

Wmo dan de door het rijk hiervoor ontvangen middelen. Tekorten die binnen de gemeente Hilversum 

bestaan op deze domeinen, betreffen tekorten ten aanzien van de begrote middelen en niet ten aanzien van 

de ontvangen middelen. 

 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 



    

 

 
 

Raadsinformatiebrief 
 

Van Burgemeester en 

Wethouder/Burgemeester 

Zaak nr. 482573 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2018-42 

Portefeuillehouder A.R.C. Scheepers Datum 18 september 2018 

Informatie bij Rob Scheper Tel. nr. 035 6295129 

 

Onderwerp 

Melding financiële afwijking begroting 2018 

Kernboodschap 

Op 1 juli 2007 zijn de uitvoerende groen- en reinigingswerkzaamheden, die de gemeente Hilversum in 

eigen beheer uitvoerde over gegaan naar Stads Beheer Service(SBS) /Tomin. Het gemeentepersoneel wat 

deze werkzaamheden uitvoerde werd, volgens het principe mens volgt werk, overgenomen door 

SBS/Tomin. 

Als gevolg van de verschillen tussen de rechtspositie (cao) van SBS/Tomin, die van de gemeente 

Hilversum en het vastgestelde Sociaal Plan zijn er financiële afspraken gemaakt. Deze financiële 

afspraken (de frictiekosten) maakte het mogelijk het gemeentepersoneel dat overgenomen werd door 

SBS/Tomin dezelfde arbeidsvoorwaarden kon behouden zoals zij die hadden bij de gemeente Hilversum. 

Als gevolg van de pensionering en/of herplaatsing, van het in 2007 door SBS/Tomin overgenomen 

gemeentepersoneel, zijn de frictiekosten in 2018 fors teruggelopen van €693.000,- naar €401.000,- per 

jaar. Dit betekent voor 2018 en verdere jaren een structurele onderschrijding van €292.000,-. 

Financiële consequenties 

Het financiële effect van deze raadsinformatiebrief wordt meegenomen in de tweede tussenrapportage en 

daarbij zal worden gevraagd de begroting 2018 aan te passen. De effecten op de begroting 2019 en verder 

zijn verwerkt bij het opstellen van de begroting 2019 en bijbehorende meerjarenbegroting.  

Wij gaan er vanuit u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben.  

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 
Deze raadsinformatiebrief is digitaal beschikbaar op internet onder “Vergaderstukken”,  B&W-vergadering van 11 september 

2018. 

 



    

 

 
 

Raadsinformatiebrief 
 

Van Burgemeester en Wethouders Zaak nr. 451075 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2018-43 

Portefeuillehouder W. Jaeger Datum 18 september 2018 

Informatie bij Michael van Riet Paap Tel. nr. 035 629 2966 

 

Onderwerp 
Ministerie en gemeente Hilversum samen in de bres voor het Metropole Orkest 

 

Kernboodschap 
Het college heeft vandaag (18 september) samen met het ministerie van Onderwijs, Cultuur en 

Wetenschap een plan gepresenteerd om voor het Metropole Orkest in de bres te springen. Dit naar 

aanleiding van de noodklok die in mei van dit jaar door het Metropole Orkest werd geluid. Een bijdrage 

van €1 miljoen in 2019 en opnieuw in 2020 gaat ervoor zorgen dat het Metropole Orkest kan voortbestaan.  

 

Hilversum gaat in 2019 en 2020 €250.000 voor rekening nemen, terwijl OCW voor €750.000 aan de lat 

staat. Voor zowel het Rijk als de gemeente Hilversum geldt dat dit plan naar buiten is gebracht onder 

voorbehoud van goedkeuring van haar begrotingen door respectievelijk de Tweede Kamer en de 

gemeenteraad.  

 

De bijdrage van Hilversum is het startpunt van een structurele bestendiging van het orkest in de regio 

Gooi en Vechtstreek. Daartoe heeft het orkest zelf in korte tijd een ambitieus plan geschetst. Aan het 

realiseren van een lange termijn subsidierelatie in regionaal verband wordt in de komende maanden hard 

gewerkt. De raad wordt daarover nog dit jaar geïnformeerd.  

 

Uitvoering Motie 18-69 
Op 11 juli 2018 heeft de raad motie M18-69 unaniem aangenomen. De motie roept op ‘voor het Metropole 

Orkest in de bres te springen’. Het verzoek aan het college luidde samengevat: te onderzoeken wat het 

Metropole Orkest aan financiële impuls nodig heeft, welke bijdrage het Rijk, de regio en de gemeente 

Hilversum daarbij kunnen leveren, en wat het Metropole Orkest op haar plaats kan terugdoen voor het 

culturele klimaat in de Gooi en Vechtstreek.  

 

Waarom is het Metropole Orkest belangrijk voor Hilversum? 
Media en muziek zijn de dragende pijlers onder het cultureel-economische klimaat van Hilversum. Het 

Metropole Orkest, met haar thuisbasis in het Hilversumse Muziekcentrum van de Omroep, heeft zich 

ontwikkeld als culturele organisatie die wereldwijd vermaard is om zijn onderscheidende kwaliteit. Als 

enige professionele pop-, jazz- en dance-orkest ter wereld, met ook wereldmuziek als één van de vier vaste 

artistieke pijlers, weet zij diverse groepen in de samenleving te bereiken.  

 

Het Metropole Orkest is, naast het Radio Filharmonisch Orkest, het Groot Omroepkoor en het Instituut 

voor Beeld & Geluid niet alleen voor de muziek- en mediacultuur in Hilversum van belang, maar voor 

heel Nederland. Vanuit dat perspectief is er voor het Rijk en de gemeente een gezamenlijke 

verantwoordelijkheid om deze dragende organisatie te koesteren en te ondersteunen. 
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Wat kunnen Rijk, regio en gemeente bijdragen?  
Na de noodkreet van het orkest heeft ook de gemeente een brief naar de minister gestuurd, met de oproep 

om voor het orkest in actie te komen. Minister Ingrid van Engelshoven (OCW) heeft vervolgens via een 

Kamerbrief eind mei laten weten het Metropole Orkest te willen ondersteunen voor de overbruggingsjaren 

2019 en 2020. Gesprekken met het ministerie hebben uitgewezen dat zij €750.000 voor ieder 

overbruggingsjaar beschikbaar stellen, mits de resterende €250.000 wordt gerealiseerd via cofinanciering 

door lokale overheden (of deels anderzijds).  

 

Het is aannemelijk dat de steun vanuit OCW aan het Metropole Orkest ook na de overbruggingsjaren 

aanhoudt, of zelfs toeneemt. De bereidwilligheid bij OCW om (met steun van Hilversum) met €1.5 

miljoen in de overbruggingsjaren te voorzien is daarvoor een belangrijke verklaring. Net als de 

stellingname van de minister in haar brief aan de Tweede Kamer om voor het orkest in actie te komen. In 

de ambtelijke contacten en het contact met de minister is die positieve grondhouding voor permanente 

ondersteuning aan het orkest opnieuw gebleken. Daarnaast heeft ook de Raad voor Cultuur uitdrukkelijk 

positief over het Metropole geadviseerd. Het orkest raakt tenslotte met haar internationale status, 

toegankelijkheid voor een breed publiek en sterke verbinding met cultuureducatie, aan belangrijke pijlers 

uit het nieuwe Rijkscultuurbeleid 2021-2024. Daarmee zijn ook de inhoudelijke gronden voor het Rijk 

aanwezig om het orkest als onderdeel van de culturele basisinfrastructuur (BIS) te behouden en dus na de 

overbruggingsperiode fundamenteel te ondersteunen. 

 

Het tijdspad om de cofinanciering rond te krijgen was kort. Het ministerie gaf aan dat haar bijdrage op 18 

september 2018 officieel kenbaar zou worden gemaakt, tijdens de presentatie van de rijksbegroting. In het 

plan van het college staat de gemeente Hilversum daarom voor de incidentele bijdragen in 2019 en in 

2020 aan de lat. Het zeker stellen van een bijdrage uit de regio was op de korte termijn praktisch 

onhaalbaar – zeker gezien het feit dat er om financiële steun zou moeten worden gevraagd in de 

recesperiode.  

 

Wel zullen in de komende maanden volop gesprekken met de regio worden gevoerd over de wijze waarop 

het Metropole Orkest met structurele subsidie in het culturele klimaat van de Gooi en Vechtstreek kan 

worden bestendigd.  

 

Wat krijgt Hilversum terug voor haar bijdrage?  
Het Metropole Orkest heeft in korte tijd de contouren van een langdurige samenwerking in deze regio 

geschetst. Essentieel daarin is dat er ook verbinding wordt gezocht met andere thema’s dan cultuur. Dat 

maakt de lokale bijdrage aan het orkest zinvoller. Het sociaal domein en onderwijs krijgen in het plan van 

het orkest een prominente plek. De hoofdpunten van het plan zien er als volgt uit, waarbij in ieder geval de 

eerste zes punten al in 2019 worden uitgevoerd:  

1. Repetitiebezoeken aan het orkest in het MCO, met uitleg door musici, door scholen en 

zorginstellingen (i.s.m. HilverZorg).  

2. Gratis lunchconcerten in het MCO.  

3. Korting op het digitale lespakket Metropole op School voor basisscholen.  

4. Metropole op School concert in Gooiland of MCO met gratis stream naar scholen.  

5. Inzet van musici van het orkest als coach of solist bij amateurorkesten en ensembles.  

6. Inzet als van musici als curator bij poppodium de Vorstin, Gooiland en het MCO.  

7. Metropole dag in MCO met allerlei workshops.  

8. Grootschalig openluchtconcert op een erfgoedlocatie of het MediaPark. 

9. Galaconcert/fundraiserconcert, eventueel gekoppeld aan een gemeentelijk initiatief.  

 

Financiën  
De voorgestelde financiële consequenties van de incidentele ondersteuning aan het orkest komen in de 

begroting zowel 2019 als 2020 ten laste van: 

1. De post Cultuur en Evenementen Overig uit de Kadernota 2018: €90.000. Passend bij de oproep 

uit de motie tot een bijdrage van €1 per inwoner. 

2. De algemene reserve: €160.000. 

 

Dekking komt deels vanuit het cultuurbudget vanwege de verrijking van het culturele klimaat. Dat ook de 

algemene reserve wordt aangesproken komt voort uit het feit dat de plannen van het Metropole Orkest ook 

andere portefeuilles positief beïnvloeden.  
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Met haar bovengenoemde activiteiten raakt het orkest aan het sociaal domein en onderwijs, en in brede zin 

aan de marketing en verlevendiging van Hilversum als Mediastad.  

 

Een volledige dekking vanuit de via het coalitieakkoord verkregen middelen voor cultuur zou betekenen 

dat er onvoldoende overblijft voor de structurele versterking van onder meer amateurkunst, 

cultuureducatie, Zilveren Camera en de ontwikkeling van culturele broedplaatsen.  

 

Daarnaast is het bestaande cultuurbudget bedoeld om culturele programmering te versterken en te 

vernieuwen, niet om ruimte te creëren voor het opvangen van incidentele en structurele situaties. De 

vernieuwende programmering richt zich op de speerpunten van het nieuwe cultuurbeleid (muziek, media 

en architectuur), waartoe onder andere behoren: Festival Wonderfeel, Dudoktheaterfestival, concertreeks 

in MCO, talentontwikkelingsprogramma Podium de Vorstin met Wisseloord Studio, Ontwerpprijs 

Zilveren Kei, Mattheus Passion, Mediacity Bigband en Festival Gluren bij de Buren. Dat er budget 

overblijft is vooralsnog niet de verwachting. 

 

 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Deze raadsinformatiebrief is digitaal beschikbaar op internet onder “Vergaderstukken”, B&W-vergadering van 4 september 2018. 
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Van Burgemeester en 

Wethouder/Burgemeester 

Zaak nr. 483848 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2018 - 44 

Portefeuillehouder F.G.J. Voorink Datum 19 september 2018 

Informatie bij Mevr. I. Tibosch Tel. nr. 035-629 2326 

 

Onderwerp 

Ontwikkeling Venetapark en ontsluitingsweg bedrijventerrein Liebergerweg. 

Kernboodschap 

Het college heeft besloten: 

1. Op basis van verkeersonderzoek te concluderen dat een nieuwe ontsluitingsweg van 

bedrijventerrein Liebergerweg langs het spoor - zoals geambieerd in de Structuurvisie 2030 - 

onvoldoende voordelen oplevert; 

2. Voor de Hunkemöllerlocatie binnen de Aanpak Spoorzone te sturen op vervolgfuncties die een 

kleiner aantal zware vrachtbewegingen vragen; 

3. De initiatiefnemers van de locatie Venetapark te adviseren om te participeren in het proces 

Aanpak Spoorzone. 

 

Een nieuwe ontsluitingsweg langs het spoor is als ambitie opgenomen in de Structuurvisie 2030, maar op 

dat moment nog niet met verkeersonderzoek onderbouwd. Omdat de ontsluitingsweg deels over het 

Venetapark zou gaan lopen was duidelijkheid over de weg gewenst. Goudappel Coffeng heeft daarom in 

opdracht van de gemeente onderzoek verricht naar nut en noodzaak van een nieuwe ontsluitingsweg. 

Goudappel Coffeng verwacht niet dat de gewenste voordelen optreden. Wel wordt een groot effect 

verwacht ten aanzien van de verkeersveiligheid en leefbaarheid door, na (gedeeltelijke) verhuizing van 

Hunkemöller, te sturen op vervolgfuncties aldaar die minder tot geen zwaar vrachtverkeer genereren. Voor 

meer informatie wordt verwezen naar het collegevoorstel en het daarbij gevoegde verkeersonderzoek. 

Gezien deze bevindingen verdwijnt ook de motivering om de mogelijke herontwikkeling van het 

Venetapark buiten de Aanpak Spoorzone te houden. Het in de Aanpak Spoorzone meenemen is bovendien 

essentieel voor een goede integrale afweging ten aanzien van o.a. de gevraagde bestemmingswijziging. 

 

Aanleiding 

De eigenaren van het Venetapark hebben de gemeente medewerking gevraagd aan de herontwikkeling van 

de huidige werklocatie tot woningbouw. Op 5 december jl. heeft het college middels het besluit “opstart 

verkenning spoorzone” besloten een mogelijke herontwikkeling van het Venetapark los te koppelen van 

de Aanpak Spoorzone. Het loskoppelen was noodzakelijk om de kansen te onderzoeken voor een 

herontwikkeling en daarmee samenhangende nieuwe ontsluitingsweg langs het spoor. De ontsluitingsweg 

is als ambitie opgenomen in de Structuurvisie 2030. Afgelopen periode is onderzocht wat de meerwaarde 

van deze nieuwe ontsluiting is.  



Consequenties 

Herontwikkeling van het Venetapark kan leiden tot een synergievoordeel met het project HOV in ’t Gooi. 

Indien de locatie een nieuwe invulling krijgt, die geen zwaar vrachtverkeer genereert, hoeft de geplande 

IFF-weg (van de Liebergerweg naar het Venetapark) mogelijk niet aangelegd te worden. Om de 

bovengenoemde kans te benutten en alternatieve afspraken te maken zullen de eigenaren en de 

projectorganisatie HOV tijdig over voldoende zekerheden dienen te beschikken. Middels afstemming 

tussen de gemeente, de initiatiefnemers en de projectorganisatie HOV wordt de planning in beeld 

gehouden en de kans op het synergievoordeel bewaakt. 

Vervolgtraject 

De eigenaren van het Venetapark participeren reeds in het proces Aanpak Spoorzone. Zij worden 

geadviseerd de herontwikkeling binnen dit proces verder te onderzoeken. De bewoners en bedrijven aan 

de Liebergerweg e.o. worden schriftelijk over het collegebesluit geïnformeerd. 

 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 


